
 
 
 

OKTATÁSI, KULTURÁLIS ÉS SPORTBIZOTTSÁG 
 

2012. május 22-ei ülésének 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 
 

 
•  16/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladányi 

Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat munkájáról szóló beszámolót 

elfogadásra javasolja. 

 

•  17/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladányi 

Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat intézményében megvalósuló 

feladatbővítésről, a pedagógiai program módosításáról szóló előterjesztés 

határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja. 

 

•  18/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Püspökladányi 

Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú Művészetoktatási 

Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat alapító okiratának módosítását az 

előterjesztésben és a határozati javaslatban foglaltak szerint elfogadásra 

javasolja. 

 

•  19/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Karacs Ferenc 

Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium intézményében 

megvalósuló feladatbővítésről, a pedagógiai program módosításáról szóló 

előterjesztés határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja. 

 

 



 

 

 

 

•  20/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság a Karacs Ferenc 

Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium alapító okiratának 

módosítását az előterjesztésben és a határozati javaslatban foglaltak szerint 

elfogadásra javasolja. 

 

•  21/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság az Egyesített 

Óvodai Intézmény Óvodavezetői beosztásának ellátásáról szóló 

előterjesztésben szereplő pályázó személyét támogatja, a határozati 

javaslatban foglaltakat elfogadásra javasolja. 

 

•  22/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság TÁMOP-3.1.11-

12/2 jelű „Óvodafejlesztés” című pályázat benyújtását támogatja. 

 

•  23/2012. (V. 22.) bizottsági határozat arról, hogy a bizottság TÁMOP-3.2.1.A-

11/2 kódszámú pályázat benyújtását támogatja. 



J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült: az Oktatási, Kulturális és Sportbizottság 2012. május 22-ei soros ülésén 
 
Helyszín: Városháza, tanácskozóterem 
 
Jelen vannak: a bizottság tagjai a jelenléti ív szerint, 
 Dombi Imréné polgármester, 
 Nemesné Nagy Erika igazgató, 
 Petőné Papp Margit főigazgató, 
 Papp Lászlóné óvodavezető, 
 Lengyelné Tóth Mária irodavezető, 
 Fodorné Szabó Mária intézményfelelős 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszönti a megjelenteket. Tájékoztatja a távolmaradókról a bizottság tagjait: Borsos 
László Budapesten, Dr. Bárdos Lajosné Borsodban van. Dr. Bárdos Lajosné a 
kérdéseit, amiket szeretett volna feltenni, elküldte és választ vár rá. Igaz, hogy sok 
napirendi pont van, de további két előterjesztést javasol még felvenni. 
A meghívó szerinti 7. napirendi pontot szeretné, ha nem most tárgyalná a bizottság, 
hanem egy későbbi időpontban. Mivel a Csenki-díj átadása a jövő héten lesz, nem 
tartja szerencsésnek módosítani a kitüntetésekről szóló rendeletet. Rossz érzést válthat 
ki a kitüntetettekből. Lesz idő átgondolni a nyáron és azután megtárgyalni. 
Kéri, aki egyetért a 7. pontban szereplő előterjesztés napirendről történő levételével és 
a két előterjesztés napirendbe történő felvételével szavazzon. 
 
A bizottság a napirendről történő levételt 3 igen szavazattal elfogadta. 
 
A bizottság a két új napirendi pont felvételét 3 igen szavazattal elfogadta. 
 
 
1. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Főigazgató asszony kíván-e kiegészítést tenni a beszámolóhoz? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A beszámoló az elmúlt időszak összegzését tartalmazza. A beszámoló végén található 
táblázatokról ad tájékoztatást. 
A kompetencia mérés eredményei az interneten megtalálható, bárki megnézheti. A 
matematikánál a 6. évfolyamon nincs szignifikáns eltérés az országos átlagtól. 
Szövegértésnél a 8. évfolyamon javítani kell, tagintézményenként eltérő. 
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Szól a Diákönkormányzatról: saját SZMSZ szabályozza a működését. Mindhárom 
tagintézményben alsó-felsőre bontva működnek, a rendezvények szervezésében, 
lebonyolításában van jelentős szerepük. 
Négy alapítvány működik. Ezek önállóan működnek, gazdálkodnak, az 
intézményvezetőnek nincs beleszólása. Támogatják a versenyeztetést, utazási 
költséget, nevezési díjat fizetne ki belőle. Udvari játékok készítéséhez anyagi 
segítséget nyújtanak. 
Az intézmény gazdálkodásával kapcsolatban elmondja, hogy bár ez másik 
bizottsághoz tartozik, de kiegészítésként szeretne erről is szólni, kiemelve az állami 
támogatást nyert pályázatokról: 
 - 4.536 eFt az Útravaló program támogatása. Tagintézményenként ismerteti a 
pedagógusokat és a gyermeklétszámot: 
  A.) 19 pedagógus (mentor), Petőfi 33 tanuló, Kálvin 9 tanuló, Petritelep  
  15 tanuló; 
  B.)17 pedagógus Petőfi 28 tanuló, Kálvin 9 tanuló, Petritelep 10 tanuló. 
 - A közfoglalkoztatáshoz kapott támogatás nagy segítség az intézmény számára, 
ez 932 eFt-ot jelent. 
 - Jelentős a pedagógus továbbképzéshez nyújtott támogatás. Jelenleg 5 fő vesz 
részt képzésben, amely 2012. augusztus 31-én zárul. Közoktatásvezetői szakvizsgát 4 
fő, természettudományok oktatására jogosító vizsgát1 fő tesz. 
Elmondta a beszámoló készítésének menetét. Márciusban szólt a tagintézmény 
vezetőknek, hogy a 2008-2010-es beszámoló alapján adják meg a segítséget a 
beszámoló megírásához. Ezután a kész anyagot kiküldte véleményezésre a 
tagintézményekbe, ahol azt elolvasták, kiegészítették, véleményezték. Minimális 
változtatásra érkezett javaslat. A 11. oldalon legyen feltüntetve, hogy a Csibe-tanyánál 
a tető kijavítása nem történt meg. 
A Kálvin Téri Iskola a versenyeredményeket kérte mellékelni. 
A Petritelepi Iskola kérte, hogy a 39. oldalon a versenyeredményekben legyen 
feltüntetve a „Toldi erőpróba” és a mezei futás eredménye. 
3. oldalon a speciális szakiskolai képzés is szerepeljen ez volt az eltérő tagozat kérése. 
A kiegészítéseket beleépítette a beszámolóba, így nyújtotta be a végleges anyagot. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Megköszöni a kiegészítést. Kérdések feltevésére ad lehetőséget. Dr. Bárdos Lajosné 
nevében ő teszi fel a kérdéseket. 
A 2011-12-es tanévben 157 fővel csökkent a tanulói létszám, ebből 91 fő ment el a 
Kálvinból az egyházi iskolába, illetve 7 pedagógus. Nem arányos a pedagógus létszám 
csökkenése a tanulói létszám csökkenésével. 
A pedagógusok „bújtatott” foglalkoztatás hogyan valósul meg? 
A Kálvin Téri Iskola 3. évfolyamán lévő kislétszámú osztályok hogy engedhetők meg? 
A Petritelepen 21 pedagógus van 11 osztályra, a Kálvinban 38 pedagógus. Véleménye 
szerint nem egyenletes a megterhelés. 
A Kálvinon ne csak a lakodalmakon legyen rendbe az ebédlő, hanem a hétköznapokon 
is. Gyalázatosak az eszközök. 



 3 

PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Valóban 7 pedagógus ment el, de többen szülési szabadságra mentek, a helyük nem 
lett betöltve. A határozott idejű alkalmazottak körében került sor a 
létszámcsökkentésre. Arányosnak tartja az egyes tagintézményekben a 
tanuló/pedagógus létszámot. Nem érti milyen számítás alapján tett megállapítást dr. 
Bárdos Lajosné. Említi az új Köznevelési törvényt, mely még nem lépett életbe. 
Határozottan kijelenti a pedagógusok körében nincs bújtatott foglalkoztatás. 
Családpedagógus, ifjúságvédelmi felelős, könyvtáros 1/2 fő. A Kálvinon prémium 
éves végzi a könyvtárosi feladatokat (12 óra munkavégzésre kötelezhető). Szintén 
ebben az iskolában több olyan tanuló van, akik 2-3 tanulónak számítanak 
osztályszervezés szempontjából. 
A Petritelepi Iskolában más tagintézményből áttanítás van: idegen nyelv, matematika. 
A Kálvin Téri Iskola ebédlőjében minden ebédeltetés előtt kitakarítanak, megterítenek 
a gyerekeknek. Az Erőss Lajos Református Általános Iskola gyerekeinek is! Nem 
szeretné minősíteni, hogy hagyják ott az ebédlőt. Nem régen tálakat vásároltak. 
(Kálvin, Petőfi). Törekednek az evőeszközök, kancsók, tányérok felújítására, ezeket a 
lakodalmak bevételéből tudják megvalósítani. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
További kérdés, vélemény van-e? 
Nincs. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
16/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladányi Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat munkájáról szóló 
beszámolót elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
2. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A Többcélú Oktatási Intézmény szeretné a feladatait bővíteni. Az egyik a sportiskolai 
osztály indítása, a másik fejlesztő iskolai oktatás. Az SNI-s gyerekek maradjanak 
ebben az iskolában, ne kerüljenek át más iskolába. 
Kéri a bizottságot, támogassa az előterjesztést. 
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LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Terjedelmi okok miatt nem lett kiküldve a Pedagógiai Program. Betekinteni az 
anyagba lehetősége volt minden bizottsági tagnak. Nem ennyi az iskolák 
dokumentációja, jóval több. Legyen az önkormányzat büszke az intézményeire. 
Néhány oldalas előterjesztés mögött hatalmas munka van. 
Megköszöni az igazgatóknak a segítő munkájukat, azonnal küldik a kiegészítést, a 
módosítást, pontosak, alaposak. A fenntartó munkáját segítik. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdés?  
Nincs. 
Vélemény? 
Nincs. 
 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
17/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladányi Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat intézményében 
megvalósuló feladatbővítésről, a pedagógiai program módosításáról szóló 
előterjesztés határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
3. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az előző napirenddel összefügg az előterjesztés. A sportiskolai osztály és a felnőtt 
oktatás indokolja az alapító okirat módosítását. 
Kérdés? 
Nincs. 
Vélemény? 
Nincs. 
Szavazásra kéri a bizottságot. 
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A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
18/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Püspökladányi Általános Iskola és Speciális Szakiskola, Alapfokú 
Művészetoktatási Intézmény, Pedagógiai Szakszolgálat alapító okiratának 
módosítását az előterjesztésben és a határozati javaslatban foglaltak szerint 
elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
4. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Az általános iskolához hasonlóan a középiskolánál is feladatbővülésként jelentkezik a 
sportiskolai osztály. Ők is átdolgozták a Pedagógiai Programot, melyet több ponton 
kellett változtatni. A szakértő javasolja az elfogadását. 
Kérdéseket kíván-e valaki feltenni? 
Nem. 
Vélemény szeretne-e valaki mondani? 
Nem. 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
19/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Karacs Ferenc Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium 
intézményében megvalósuló feladatbővítésről, a pedagógiai program 
módosításáról szóló előterjesztés határozati javaslatában foglaltakat elfogadásra 
javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Mindkét intézmény szakmai programján látszik, hogy jól előkészítették a döntéshez. 
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5. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Hasonló a helyzet, az alapító okirat módosításának szükségessége az előző napirenddel 
összefügg. 
Kérdés? 
Nincs. 
Vélemény? 
Nincs. 
Szavazásra kéri a bizottságot. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
20/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a Karacs Ferenc Gimnázium, Szakközépiskola, Szakiskola és Kollégium alapító 
okiratának módosítását az előterjesztésben és a határozati javaslatban foglaltak 
szerint elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
6. Napirend 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Óvodavezető asszony írásban hozzájárult a nyílt ülésen való tárgyaláshoz. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Aki ilyen pályázatot nyújt be, természetes, hogy hozzájárul a nyílt ülésen való 
tárgyaláshoz. 
Kérdések feltevésére ad lehetőséget. 
Nincs kérdés. 
Vélemény alkotásra kéri a bizottság tagjait. 
Nincs vélemény a többiek részéről. Ő elmondja, hogy a dolgozók, kollégák, 
munkatársak véleménye fontos, meghatározó. Vezetői stílusát ismerik, felvázolva a 
jövőt a megkezdett utat kívánja folytatni. 
Nem baj, hogy volt, aki nem támogatta a pályázót, ez így egészséges. A döntő többség 
bizalmat szavazott továbbra is. 
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Igényes, tartalmas pályázat, gratulál hozzá. A maga részéről támogatja a pályázatot, a 
pályázót. 
Szavazásra szólítja fel a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat 
 
21/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
az Egyesített Óvodai Intézmény óvodavezetői beosztásának ellátásáról szóló 
előterjesztésben szereplő pályázó személyét támogatja, a határozati javaslatban 
foglaltakat elfogadásra javasolja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
7. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
A különfélék előtt a két pályázatról essen szó. 
Az óvodavezetője levélben kérte a fenntartót az „Óvodafejlesztés” című pályázat 
benyújtására. A pályázat célja: az óvoda a támogatás segítségével optimális személyi 
és tárgyi feltételeket tudjon biztosítani a kisgyermekek számára személyiségük 
kibontakoztatásához. 
A benyújtási határidő rövid, ezért került ide az előterjesztés plusz napirendként. Ő 
támogatja az előterjesztést. 
 
 
PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Az önkormányzat pályázhat. Az óvoda sokat profitál ebből. A legnagyobb hozadéka: 
az udvarok felújítása, tornaszobák építése. 
100.000 eFt-os pályázat. Leegyeztette a nevelőtestülettel a pályázat részét képező 
továbbképzéseket. Vállalják az óvodapedagógusok. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Szavazásra kéri a bizottság tagjait. 
 
A szavazás eredménye:  3 igen szavazat. 
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22/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a TÁMOP-3.1.11-12/2 jelű „Óvodafejlesztés” című pályázat benyújtását 
támogatja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
 
 
8. Napirend 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kéri Nemesné Nagy Erikát, hogy tájékoztassa a bizottságot a pályázat tartalmáról. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
A pályázat igen hosszú címe nem azt takarja, amiről valójában a pályázat szól. A 
pályázat lényege a közösségi szolgálati munka, ami 2016-tól az érettségi feltétele lesz. 
5.000 eFt-30.000 eFt pályázható – nem kell önrész. A fenntartó pályázhat. 
A szakmai program kidolgozását elkezdték 4 területen 3 elemet választottak ki, ami 
számukra megvalósítható. A 9. évfolyamot kezdő osztályfőnökök fognak vele 
foglalkozni. Háromszor tájékoztatta a tantestületet a pályázattal összefüggő 
kérdésekről. Az óvodáéhoz hasonlóan igen sok előnnyel jár ez a pályázat is. 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kérdésekre van lehetőség? 
Nincs kérdés. 
Vélemény? 
Nincs. 
Szavazásra szólítja a bizottságot. 
 
A szavazás eredménye:   3 igen szavazat 
 
23/2012. (V. 22.) oktatási, kulturális és sportbizottság határozata 
 
Püspökladány Város Önkormányzatának Oktatási, Kulturális és Sportbizottsága 
a TÁMOP-3.2.1.A-11/2 kódszámú pályázat benyújtását támogatja. 
 
Határid ő: 2012. május 31. 
 
Felelős: Kovács Krisztina bizottsági elnök 
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9. Különfélék 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Kíván-e valaki szólni? 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
Önálló életvezetésre felkészítő modult a 11. évfolyamon lehet akkreditálni. 1 éve már 
működik. Kéri, hogy a fenntartó nézzen utána. 
 
 
LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
A Hajdú-Bihar Megyei Kormányhivatal Oktatási Hivatala megbeszélésén vett részt 
pénteken, ahol 11 város oktatási szakemberei vettek részt. Kérte, hogy a HHH-s 
gyerekekkel kapcsolatos problémáról is beszéljenek. Igen tartalmas délelőtt volt. A 
fenti témával kapcsolatban elhozott egy anyagot, amit szeretne átadni az ülés 
résztvevőinek, amit a mikepércsi Hunyadi János Általános Iskola igazgatójától kapott.  
A bemutatása megtörtént a kísérletnek. Az anyag megismerése után jó lenne beszélni 
róla. Igazgató asszony szívesen fogadja az érdeklődőket, a gyakorlati tapasztalatokat 
bemutatja. 
Következő tanév előtt álló feladatokról nincs még most sem változás az eddigi 
információkban. 
A Nemzeti Alaptantervet elfogadták. 
Említi a Szél Kálmán terv 2.0. anyagát, mely elektronikusan elérhető, bár kissé 
körülményes úton, mivel a Nemzetgazdasági Minisztérium honlapján sem található. 
Tüzetesebben a III. 9. fejezetet tanulmányozta, ami az oktatás, nevelés átszervezésével 
foglalkozik és lényeges információkat tartalmaz, amit máshol eddig nem talált meg. 
Az itt leírtakból idéz: 
„Az állam – az óvoda kivételével – átveszi a köznevelési intézmények szakmai 
feladatellátását. Az ágazati miniszter a felelős a szakmai feladatok (alapfeladatok) 
ellátásához szükséges pedagógusok és a pedagógusok munkáját segítők 
foglalkoztatásáért, a pedagógiai munkához szükséges taneszközök, anyagok 
biztosításáért, az ezekhez kapcsolódó bérek és dologi kiadások kifizetéséért, és a 
mindezekhez szükséges források megteremtéséért. Az óvodai ellátás továbbra is a 
települési önkormányzat feladata marad, ebben az esetben az állam csak a szakmai 
feladatok ellátásához szükséges pedagógusok és az őket segítők foglalkoztatásáért 
valamint az ehhez kapcsolódó bérek kifizetéséért illetve a szükséges források 
biztosításáért felelős. A pedagógusok a Nemzeti Pedagógus Kar tagjaivá válnak. 
 
A települési önkormányzat felel a köznevelési intézmény infrastruktúrájának 
működtetéséért, a köznevelést szolgáló intézmények biztonságos üzemeltetéséért, a 
gyermek étkeztetésért és mindezekkel járó kifizetésekért. Az ehhez szükséges személyzet 
önkormányzati alkalmazott. A köznevelés biztosítását szolgáló ingó és ingatlan vagyon 
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önkormányzati tulajdonban marad, így a vagyonnal kapcsolatos felújítási és 
felhalmozási kiadások is önkormányzati kiadások maradnak.” 
 
„A köznevelési intézmények szakmai feladatainak fenntartói jogait 2013. január 1-jétől 
a szakminiszter irányítása alatt álló országos intézményfenntartó központon, illetve az 
ehhez kapcsolódó megyei és járási (tankerületi) intézményfenntartói hálózaton 
keresztül gyakorolja.” 
 
A Magyarország 2012. évi Nemzeti Reform Programra lebontva tartalmaz mindent. 
Példaként említi az iskolai gyümölcs programot. 
Interneten érdemes megnézni. 
Véleménye szerint a Szél Kálmán terv rövid határidőn belül meg fog valósulni. 
Beszél az iskolákkal kapcsolatban az üzemletetési feladatról – még nincs kidolgozva. 
Az önkormányzatoknak saját forrásból további foglalkoztatásra lehetőség van. 
A számítások elvégzése után elképzelhető, hogy a Kormányhivatalok feladata lesz. 
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Örül neki, hogy elmondta Lengyelné Tóth Mária, ami a Szél Kálmán tervben van az 
oktatással kapcsolatban megfogalmazva. Az állami és önkormányzati struktúra 
szembeállítását kifogásolja az elhangzottakban. Példának hozza a Tűzoltóságok 
átvételét: továbbra is itt van a településen, püspökladányi emberek vannak benne. 
Konzorciumban pályáztak, amiből nem léptek vissza az átalakítás után sem, hiszen 
ladányi emberekről van szó. 
Nem azt jelentik a január 1-jei változások, hogy az önkormányzat elengedi az iskoláit. 
Felelősség terheli továbbra is az önkormányzatokat. Teljes együttműködés lesz. A 
járási központnak, hogy mi lesz a feladata az majd kiderül. Nem egymás ellen kell 
menni, hanem együtt kell működni. 
Örült a bizottság kezdeményezésének, a szakmai beszélgetésnek a beiratkozásról. 
Van-e, volt-e további tárgyalás? Terveznek-e a továbbiakban még erről szóló 
tárgyalást, van-e változás? 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Nem zárult le. A beiratkozás megtörtént az iskolában, szakmai nap megtörtént. 
Szeptember 1-jén megkezdődik a tanítás. Újabb szakmai napot lehetne összehívni. 
Nem zárult le ez a téma. 
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
Azóta volt-e további egyeztetés, bizottsági ülés? 
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KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Nem volt. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
A MÖSZ szervezésében Gödöllőn volt egy konferencián, ami a közoktatásban várható 
változásokról szólt. A fenntartó váltást észre sem kell venni az intézménynek – ez 
hangzott el. A problémák látszanak a megyei fenntartású intézményeknél, ezt 
erősítették meg. 
Irodavezető asszony által elmondottakhoz a Szél Kálmán tervről: a lényeg a 
részletekben van. Az alapfeladattal van a probléma. Mit tekintenek alapfeladatnak? Ez 
csak később derül ki. 
Nemzeti Pedagógus Kar megalakulása veszély és lehetőség. A XX. század elején volt 
ilyen. Ma mobilitásnak nevezzük a feladat meghatározását a jelenlegi helyzetre. 
Szintén Gödöllőn hangzott el: az ingatlan, ha az önkormányzaté, a fenntartás is az 
övéké? Mi lesz a forrása? A vagyon a városé marad? Nem lehet tudni. Milyen érdeke 
lesz fenntartani az önkormányzatnak az intézményt. A résztvevő polgármesterek 
kritikusan fogalmaztak.  
Köznevelési törvény elkészült, a hozzá kapcsolódó végrehajtási rendeletek még nem 
jelentek meg. 28 rendeletet megjelenését ígérték május végére.  
Kerettantervekről: augusztus végére véleményezésre adják ki. Jogos beszélni róla, mi 
vár az iskolákra. 
A Többcélú Oktatási Intézmény beszámolójának elkészítésében sok munka van. A 
bizottság gyorsan elment mellette.  
Más-más erősség, hangsúlyos rész jelenik meg egy-egy tagintézményről. Köszöni, 
hogy a középiskola is szerepel az anyagban, jó a kapcsolat a két iskola között. Jó 
színvonalú munka folyik az általános iskolákban. Az csak jó, ha a gyerekek itt 
maradnak a városban továbbtanulni. 
 
 
PETŐNÉ PAPP MARGIT főigazgató 
 
A vezetői értekezleteken minden héten beszélnek a beiratkozás kérdéséről. A vajda 
segítségével szeretne a szülőkre hatni. Pontos létszám a tanév zárásakor várható. Lesz, 
aki eredménytelenül zárja az évet. 
A tagintézmények között is várható mozgás. A Petritelepi iskolából készülnek a 
gyerekek a Petőfibe. 
Érdeklődés mutatkozik a sportosztály iránt, birkózó sport iránt érdeklődő szülő kereste 
5. évfolyamos gyermeke ügyében, mivel jelentkezett a Birkózó Egyesületbe. 
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LENGYELNÉ TÓTH MÁRIA irodavezető 
 
Az intézményben folynak az előkészületek az osztályok szervezésével kapcsolatban. 
Kimondottan szakmai szempontból beszélt a Szél Kálmán Tervről. Nem volt 
szándékában egymással szembe állítani az önkormányzatot és az államot. Ilyet ki sem 
ejtett a száján. Azért fontos, hogy az állam feladata legyen az oktatás, mivel egyre 
jobban nyílt az olló a különböző típusú településeken. 
 
 
DOMBI IMRÉNÉ polgármester 
 
2011-ben látszott az átalakulás. A tulajdon viszonyok átalakulásáról is szó volt. Meg 
kell várni az állami támogatás mértékét.  
Az ingatlan marad az önkormányzat saját tulajdona. Az állam adja a béreket, a 
működtetés az önkormányzat feladata lesz. 
Nemesné Nagy Erika által elmondottakra reagál, hogy mire akarja használni az 
önkormányzat az iskolát (kaszinó, kocsma?). Továbbra is az a véleménye, hogy az 
önkormányzat fenntartásában maradjon az intézmény. 
Sok függ az önkormányzattól, a város vezetésétől. Sok település átadta egyházi 
fenntartásba az iskoláját. Tudni lehet miért, a normatíva mértékéért. (önkormányzatok 
1 egység – egyházak 1,85 egység). 
Püspökladány város vezetőinek meg sem fordult a fejékben, hogy átadják az iskolákat. 
1 év eltelt, hogy egymás mellett működik az önkormányzati és az egyházi iskola. 
Fel sem merült, hogy ne iskola legyen továbbra is az iskola. 
 
 
ZAGYÁNÉ VARGA ILONA bizottsági tag 
 
Beiratkozás tapasztalatairól volt-e szó a bizottsági ülésen? – kérdezte Polgármester 
Asszony. Volt szó. Ő azonban továbbra is azon az állásponton van, hogy az iskola 
belügye a helyzet megoldása, nem a bizottság dolga. A tájékoztatásnak örült 
természetesen. 
 
 
NEMESNÉ NAGY ERIKA igazgató 
 
Gödöllőn hangzott el, hogy azok a polgármesterek, aki országgyűlési képviselők is 
egyben, mit tudhatnak, hogy az egyháznak átadják az iskolát? A fenntartóstól akarnak 
„megszabadulni”, a kistelepüléseken a létet is jelenti az iskola megtartása. 
Mindenki szeretné megőrizni az iskoláját. Az önkormányzat miért nem tarthat fent 
iskolát? Példaként hozza az egyházakat, civileket, alapítványokat. Sokat tettek a 
települések az iskoláikért. 
 
 
 



 13 

PAPP LÁSZLÓNÉ óvodavezető 
 
Rengeteg anomália volt az országban, nem ördögtől való dolog, amit igazgató asszony 
mondott. Példaként elmondja, hogy az egyik település óvodája több környező 
kistelepülésről fogadta a gyereket. A települések nem fizettek hozzájárulást, az óvodát 
fenntartó önkormányzat panziót csinál belőle. Az itt élőktől sok függ. Üdvözli a 
lokálpatrióta szemléletet, hogy Püspökladányban nem így akarja a képviselő-testület. 
 
 
KOVÁCS KRISZTINA bizottsági elnök 
 
Köszöni az aktív részvételt. Bezárj az ülést. 
 
 
 
 
 

K.m.f. 
 
 
 
 
 
F o d o r n é  Szabó Mária          K o v á c s  Krisztina 
      jegyzőkönyvvezető       bizottsági elnök 


